
várhatók. A Kultúrtanács, az Irodalmi Társa
ság, különféle tudományos intézmények, a szer
kesztőség stb. ezen a téren kapcsolatokat teremt
hetnek az egyetemi ifjúsággal, akár előadások 
útján, akár vitákkal, levelezéssel vagy bármi
lyen más úton, de leginkább a nyári sziinidő 
idején. Az egyetemi hallgatókkal ismertetni 
kell fejlődésünk problémáit, hivatásuk távla
tait stb., mert vannak olyanok is, akik attól 
félnek, hogy képesítésük után nem tudnak majd 
állást kapni. 

Ezek lennének a főiskolások legalapvetőbb 
problémái. A Kultúrtanács természetesen nem 
is foglakozhat részletesebben az összes ilyen 
problémákkal, mert nem is hivatott erre. Mivel 
azonban a jövő értelmiségéről van szó, amely
nek társadalmunkban és kultúréletünkben meg
van a kellő szerepe, — a Kultúrtanács megvi
tathatja ezeket a kérdéseket, javaslatokat te
het a megfelelő fórumoknál, sőt talán bizonyos 
állandó kapcsolatokat is szervezhet a külön
féle intézmények és a kultúrmunkások, vala
mint az egyetemi hallgatók között. 

Ezen a plénumon felvetnénk még egy prob
lémát, éspedig a magas szakképzettségű értel

miségiek, illetve a tudományos munkások prob
lémáját. Üjvidéken sok szó esik arról, hogy le
hetőség van bölcsészeti és más egyetemi kar 
megnyitására. Már évek óta időszerű a magyar 
tanszék megnyitása a belgrádi bölcsészeti ka
ron. Mind ez azonban csak illúzió, mert ehhez 
nincs kellő előadó káderünk. A muH évben a 
Tartományi Végrehajtó Tanács két előadót kül
dött külföldre, akik mint mf-gvar nyelvtanárok 
segítenének a helyzeten a tanárkéDZő tőieknián 
és az esetleg megnyitandó magyar tanszéken. 
Azonban ez a terv is meghiúsult, mert a kül
földi egyetemeken nmes magvar tanszék. A 
tudományos intézm«nvekben nálunk Vaidaság-
ban szintén alig néhánv magyar nemzetiségű 
szakember dolgozik, holott nagv szükség van 
rájuk. Az egyetem befeiezése után nagyon ke
vesen munkálkodnak tudományos téren. Erről 
tanúskodik például az a tény is, hogy a utóbbi 
6—7 év alatt a magyarok közül senki sem dok
torált. 

Ezt a problémát csupán felvetjük, vitázha
tunk róla, de ebben az irányban nincs semilyen 
javaslatunk, 

SÁFRÁNY IMRE Aranyhajú (olaj) 


